
  
   
 
 
 

 
23. kolovoz, 2015. 

 
ZAPISNIK S OKRUGLOG STOLA „Analiza zanimanja iz NKZ u 

podsektoru Sport s osvrtom na buduću potražnju koju 
definiraju strateški dokumenti" 

 
 
Okrugli stol je započeo u 12:00 sati, a završio u 13:30. Okruglom stolu je nazočilo 
20 osoba, uglavnom poslodavaca iz svih područja primijenjene kineziologije 
(rekreacija, sport, kineziterapija, i edukacija) kao i predstavnici partnera na 
projektu: Davor Vidaković, prof. potpredsjednik Hrvatskog kineziološkog saveza, 
tajnica Hrvatskog kineziološkog saveza gosp. Đurđica Kamenarić, predsjednik 
Hrvatskog paraolimpijskog odbora gosp. Ratko Kovačić, tajnik Hrvatskog 
paraolimpijskog odbora gosp. Luka Dobrović, predsjednica Alumni udruge Kifst-
a dr.sc. Mirjana Milić, kao i članovi projektnog tima prijavitelja projekta 
izv.prof.dr.sc. Jelena Paušić, izv.prof.dr.sc. Zoran Grgantov, izv.prof.dr.sc. Saša 
Krstulović, izv.prof.dr.sc. Tonči Bavčević. 
 
 
Izv. prof. dr. sc. Tonči Bavčević kao moderator okruglog stola se obratio s par 
rečenica svim prisutnima, te je u kratkim crtama prezentirao osnovni cilj 
okupljanja. Prije rasprave, a s ciljem boljeg međusobnog upoznavanja, svi 
nazočni su se kratko predstavili i otkrili motiv dolaska na okrugli stol. 
Raspravu je otvorio predsjednik studentskog zbora splitskog Sveučilišta Luka 
Pezelj s konstatacijom o neuređenosti sustava u sektoru sport, a osobito je 
naglasio činjenicu da veliki broj osoba u tom sektoru radi bez zadovoljavajuće 
kvalifikacije. Potom je postavio upit da li će se ovim projektom taj sustav urediti. 
Prof. dr.sc. Zoran Grgantov je odgovorio da je ovo prvi korak u tom smjeru, a 
onda u drugoj fazi kroz suradnju s nacionalnim savezima i osnivanjem 
kineziološke komore bi se taj problem trebao riješiti. U raspravu su se uključili i 
prof. dr. sc. Jelena Paušić i prof. dr. sc. Saša Krstulović koji su pokušali dodatno 
obrazložiti osnovne ciljeve projekta (po fazama) i osnovni cilj okruglog stola. 
Potpredsjednik HKS-a Davor Vidaković, prof. kao jedan od partnera na projektu 
je dodatno istakao važnost projekta i iznio je ključne probleme „s terena“ i iz 
svog iskustva. Prvenstveno se to odnosi na lošu zakonsku regulativu, te 
neuređenost prostora kineziologije općenito, osobito u prostoru vrhunskog 
sporta. 
Potom se javio za riječ Robert Kučić koji je također ukazao na važnost problema 
koji egzistiraju dugo vremena. Podsjetio je da je već 80-ih godina prošlog stoljeća 
formirana radna skupina s ciljem pisanja strategije razvoja fizičke kulture i 
sporta, što je rezultiralo s 10-ak objavljenih knjiga u kojima se može naći puno 
toga korisnog i za ovaj projekt. 



  
   
Prof. dr. sc. Jelena Paušić je dodatno potencirala važnost zanimanja 
kineziterapeut u rehabilitaciji sportskih ozljeda ali i drugih oboljenja, što je iz 
svog iskustva potvrdila i liječnica Lucijana Krželj. 
Predsjednik HPO Ratko Kovačić je istaknuo važnost ugrađivanja u obrazovne 
curiculume posebnih znanja i vještina o radu s osobama s invaliditetom u svim 
područjima primijenjene kineziologije. Nedostatak kompetencija u tom području 
dovodi do toga da se s djecom s invaliditetom izbjegava raditi, a njih je ključno 
integrirati u sustav.  
Mirjana Milić je rekla da je nužno predvidjeti zanimanje kineziologa u turizmu 
koje egzistira na tržištu, ali nije prepoznato kao takvo u sektoru sporta. Katja 
Kovačić je problematizirala takvu podjelu zanimanja na uska područja koja 
ograničavaju u budućim zapošljavanjima (osobito sezonskog karaktera), te je 
istaknula da je pametnije i ekonomski opravdano veći broj radnih mjesta 
objediniti u manji broj zanimanja. Ukazala je također na veliki tržišni prostor u 
sportskom menadžmentu koji bi valjalo urediti ovim projektom. 
Nekolicina prisutnih poslodavaca iz područja turizma su također istaknuli sve 
veću potrebu za educiranim kadrom na navedenom tržištu, imajući u vidu 
produženje ljetne sezone i mogućnosti ponude u turizmu izvan ljetne sezone. 
Međutim na kraju rasprave se došlo do zaključka da je najbolje u okviru jednog 
zanimanja (koordinator rekreacije i fitnesa) predvidjeti obrazovanje za veći broj 
radnih mjesta (animatori u turizmu, voditelji različitih rekreativnih programa, 
itd.). Profesor Kučić je upozorio i da bi trebalo predvidjeti u budućim 
programima edukaciju za sportskog novinara kao zasebno zanimanje ili u okviru 
nekog postojećeg. Svi prisutni su se složili da je nužno u buduće curiculume svih 
zanimanja predvidjeti kolegije koji će podići pismenost studenata. 
Prof. dr. sc. Zoran Grgantov je na kraju zamolio sve okupljene da razmisle i kroz 
određeni period pošalju voditeljici projekta kontakte osoba koje su kompetentne 
i koje će biti motivirane za ispunjavanje ankete o ključnim poslovima za pojedina 
radna mjesta u svim zanimanjima u sektoru sporta, što je predviđeno kao prva 
faza provedbe projekta. 

 


